

*Franz Roth*

*President of/der Lenbach Swingers e. V. Schrobenhausen*

## **Square Dance at the Asparagus Festival in the Lenbachstadt Schrobenhausen in the asparagus country.**

The Asparagus Festival on Saturday 20 May 2023 was almost over and some of the visitors had already left when, in the afternoon, the Schrobenhausener Square Dance club LENBACH SWINGERS caused much excitement on the Lenbachplatz.

Under the leadership of its president, Franz Roth, the club demonstrated the art of this American folk dance. The special challenge of square dance means that the dancers do not rehearse a choreography but that their steps and dance figures have to be executed spontaneously according to the instructions of the so-called "caller".

Shortly after the start of the demonstration came the big surprise: dozens of additional dancers joined spontaneously and filled the Lenbachplatz. This flashmob was made up of guests of the "**Spargel Special**", an event by the LENBACH SWINGERS which was to take place that evening. The participants came from many different square dance clubs and many regions, even from Liechtenstein and the United States. Square dance is danced worldwide with the same rules and guest dancers are welcome everywhere.

## **Square Dance beim Spargelfest in der Lenbachstadt Schrobenhausen im Spargelland.**

Das Spargelfest am Samstag, dem 20.05.2023, war schon fast vorbei und so manche Besucher waren bereits gegangen, als der Schrobenhausener Square Dance Verein LENBACH SWINGERS am Nachmittag noch einmal so richtig Stimmung auf den Lenbachplatz brachte.

Angeführt von seinem Präsidenten Franz Roth demonstrierte der Verein die Kunst dieses amerikanischen Volkstanzes. Die besondere Herausforderung beim Square Dance besteht darin, dass die Tänzer eben keine Choreographie einstudieren, sondern ihre Schritte und Tanzfiguren stets spontan an den Ansagen des sogenannten „Callers“ ausrichten müssen.

Schon kurz nach Beginn der Vorführung folgte die große Überraschung: Spontan stiegen Dutzende weitere Tänzer mit ein und füllten den Lenbachplatz. Dieser Flashmob bestand aus Gästen des „**Spargel Special**“, einer Veranstaltung der LENBACH SWINGERS am selben Abend. Die Teilnehmer kamen aus unterschiedlichsten Square Dance Vereinen und Regionen, zum Teil sogar aus Liechtenstein und den USA. Square Dance wird nämlich weltweit nach denselben Regeln getanzt, Gasttänzer sind überall willkommen.

Eindrucksvoll demonstrierte Caller Rainer Wagner, was passiert, wenn er plötzlich

The caller, Rainer Wagner, demonstrated effectively what happens when the caller stops his announcements. That is: nothing goes any more. All the squares stopped and did not move until the next call came. The dancers obviously had fun and the spectators were enthusiastic.

I am happy to answer any questions.

Franz Roth

*Translated by Annemarie Cohen*

mit seinen Ansagen, den „Calls“ aufhört. Dann nämlich heißt es: Nichts geht mehr. Alle Squares standen still, bis die nächste Ansage folgte.

Die Tänzer hatten sichtlich Spaß, und die Zuschauer nahmen die Einlage begeistert auf.

Für Rückfragen stehe ich gerne zur Verfügung.

Franz Roth

